
Finančná komisia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
Košice: 07. 02. 2020 
Číslo: 2987/2020/OF-6691 
Vybavuje: Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo 

E-mail: michal.demo@vucke.sk 
Telefón: 055/7268 210 
Mobil: 0918 766 113 
 

 
ZÁPISNICA 

 
z 12. rokovania Finančnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 07. 02. 2020 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru 1, Košice, 

zasadacia miestnosť č. 208 – Zrkadlová sála (1. poschodie) 
 
 
PROGRAM  ROKOVANIA: 

1. Otvorenie rokovania komisie a schválenie programu 
2. Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 

kraja za rok 2019 
3. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 

4. a)  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
o poskytovaní dotácií 
b)  Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie 
dotácií 

5. Zmena a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 
záväzného nariadenia č. 8/2008 a č. 5/2014 

6. Spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 
samosprávneho kraja v súvislosti s výzvou na predkladanie žiadosti o nenávratný 
finančný príspevok v rámci OPĽZ/PO1/019/1.2. – 01 s názvom: Prepojenie 
stredoškolského vzdelávania s praxou 

7. Koncepcia pôsobenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli na roky 2020 – 2021 
8. Vstup Košického samosprávneho kraja do Združenia regionálnych letísk (Airport 

Regions conference) 
9. Informácia o výsledku kontroly „Tepelné hospodárstvo škôl a školských zariadení 

v pôsobnosti KSK“ vykonanou Najvyšším kontrolným úradom a o opatreniach 
prijatých Košickým samosprávnym krajom na odstránenie kontrolou zistených 
nedostatkov 
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10. 2. etapa protikorupčných opatrení 
a) Rokovací poriadok Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
b) Rokovací poriadok komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
c) Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

11. Majetkové veci: Zmena uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 303/2015 zo dňa 
7. decembra 2015 a zmena uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 552/2017 zo dňa 
21. augusta 2017 

12. Rôzne 
13. Záver 

 
 
 
K bodu č. 1 
Otvorenie rokovania komisie a schválenie programu 
 
Vyjadrenie:  Predseda komisie Ing. František Petro sa z osobných dôvodov na 12. rokovaní 
komisie nemohol zúčastniť, preto zasadnutie otvoril podpredseda komisie Ing. Ján Kokarda 
(ďalej len „predsedajúci“), ktorý privítal prítomných členov komisie a zástupcov Úradu KSK. 

Z celkového počtu 25 členov komisie je prítomných 13 členov komisie, čo je nadpolovičná 
väčšina a komisia je tak uznášaniaschopná. Svoju neúčasť na rokovaní komisie písomne 
ospravedlnili poslanci Ing. Emil Ďurovčík a Ing. Róbert Puci. 

Predsedajúci navrhol doplniť návrh programu rokovania komisie o ďalší bod s názvom 
„Schválenie revidovaného Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov a jeho 
príloh“ ako bod č. 12 pred body Rôzne a Záver. 
 
Záver: Návrh na doplnenie programu o bod s názvom „Schválenie revidovaného Interného 
manuálu procedúr pre Fond malých projektov a jeho príloh“ ako bod č. 12 pred body Rôzne 
a Záver 
 
Hlasovanie č. 1 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                           Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
Predsedajúci požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku vrátane schválených 
zmien. 
 
Uznesenie č. 01/2020 
Komisia schvaľuje program 12. rokovania komisie vrátane doplneného bodu programu. 
 
Hlasovanie č. 2 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                          Proti:  0                                    Zdržal sa:  0 
Návrh bol schválený. 
 
Predsedajúci skonštatoval, že program 12. rokovania komisie bol schválený. 
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K bodu č. 2 
Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 
kraja za rok 2019 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentoval hlavný kontrolór KSK Ing. Ľubomír Hudák. 
 
Diskusia: Na uvedenie materiálu reagoval riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko. Informoval 
členov komisie, že nepretržitý online prístup do účtovného softvéru KSK (SAP), požadovaný 
hlavným kontrolórom, nemá oporu v platnej legislatíve a nie je ani obvyklou praxou v rámci 
iných samosprávnych krajov. Prístup do účtovného softvéru KSK si svojho času odsúhlasil 
hlavný kontrolór cez prístupový formulár sám sebe, čo je v rozpore so zaužívanými 
pravidlami prideľovania prístupov a oprávnení v rámci užívania softvéru na Úrade KSK. 
Pripomenul, že Úrad KSK v rámci zákonných kontrol zo strany ÚHK zakaždým poskytol 
relevantné údaje a doklady. Zdôraznil, že kontrola má svoje zákonom stanovené náležitosti 
a musí byť jasne zadefinovaná. Vedúci Odboru financií Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo dodal, 
že pre účely sledovania stavu a vývoja dlhu KSK hlavným kontrolórom KSK v zmysle § 17 
ods. 14 zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov, zasiela Odbor financií hlavnému kontrolórovi na mesačnej 
báze všetky relevantné údaje, tak elektronicky ako aj formou interného listu. Tieto údaje sú 
generované automaticky priamo v rámci účtovného softvéru KSK a v štruktúre, v akej ich 
hlavný kontrolór uverejňoval na webovom sídle KSK. Zároveň sú všetky údaje verifikované 
podpismi zodpovedných zamestnancov Odboru financií. Predmetný interný list obsahuje aj 
obraty a zostatky relevantných analytických účtov pre jednotlivé bankové úvery priamo 
z hlavnej knihy. Do diskusie sa zapojili aj Ing. Ján Kokarda, Ing. Jozef Burian, Ing. Emil 
Kočiš, PhD., Michal Rečka, Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a Ing. Peter Jakab. Prejednali 
aspekt transparentnosti a potrebu presnej charakteristiky požadovaných prístupov 
do účtovného softvéru KSK. Medzitým sa na rokovanie dostavili ďalší 5 členovia komisie. 

 
Záver: 
Uznesenie č. 02/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
Hlasovanie č. 3 
Prítomní: 18 
 
Za: 18                                           Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 3 
Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentoval vedúci Odboru financií Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo.  
 
Diskusia:  K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 03/2020  
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
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Hlasovanie č. 4 
Prítomní: 18 
 
Za: 18                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 4 
a)  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
o poskytovaní dotácií 
b)  Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie 
dotácií 
 
Vyjadrenie: Materiál s oboma návrhmi prezentovala Jarmila Hviščová z Agentúry na podporu 
regionálneho rozvoja Košice, n.o. 
 
Diskusia: Do diskusie k obom návrhom sa zapojili Ing. Emil Kočiš, PhD., Ing. Peter Jakab, 
Ing. Ján Kokarda, Ing. Jozef Sokologorský, Ing. Ľubomír Hudák a JUDr. Boris Bilčak. 
Fungovanie a kompetencie dotačnej komisie ozrejmil Ing. Jozefovi Sokologorskému riaditeľ 
kancelárie predsedu JUDr. Boris Bilčak. Ing. Peter Jakab a Ing. Emil Kočiš, PhD. vyjadrili 
výhrady k členeniu na okresy a k administratívnej náročnosti dotačnej schémy. Ing. Emil 
Kočiš, PhD. považuje aktuálne Všeobecne záväzné nariadenie KSK o poskytovaní dotácií 
za dostatočne transparentné. V priebehu diskusie odišli 2 členovia komisie. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 04/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiály prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 5 
Prítomní: 16 
 
Za: 11                                          Proti: 1                                      Zdržal sa:  4 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 5 
Zmena a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 
záväzného nariadenia č.  8/2008 a č. 5/2014 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala zástupkyňa riaditeľa kancelárie predsedu Mgr. Martina 
Kožárová. 
 
Diskusia: Do diskusie sa zapojil Ing. Juraj Balázs. Zaujímal sa o symboliku farieb v súvislosti 
s banskou činnosťou v regióne. Medzitým sa na rokovanie vrátil 1 člen komisie. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 05/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť v zmysle predloženého 
uznesenia. 
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Hlasovanie č. 6 
Prítomní: 17 
 
Za:  15                                        Proti: 2                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 6 
Spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 
samosprávneho kraja v súvislosti s výzvou na predkladanie žiadosti o nenávratný 
finančný príspevok v rámci OPĽZ/PO1/019/1.2. – 01 s názvom: Prepojenie 
stredoškolského vzdelávania s praxou 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala referentka pre rozvoj školstva RNDr. Jana Partilová.  
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 06/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 7 
Prítomní: 17 
 
Za:  17                                         Proti:  0                                    Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 7 
Koncepcia pôsobenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli na roky 2020 – 2021 

Vyjadrenie: Materiál prezentovala referentka pre európske záležitosti Mgr. Alexandra 
Kováčiková. 
 
Diskusia: Do diskusie sa zapojil Ing. Emil Kočiš, PhD. Zaujímal sa o možnosti spolupráce 
so zastúpením Prešovského samosprávneho kraja v Bruseli a o odpočet prínosov zastúpenia 
KSK v Bruseli. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 07/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie v zmysle 
predloženého uznesenia. 
 
Hlasovanie č. 8 
Prítomní: 17 
 
Za: 17                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 8 
Vstup Košického samosprávneho kraja do Združenia regionálnych letísk (Airport 
Regions conference) 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala referentka pre európske záležitosti Mgr. Alexandra 
Kováčiková. 

Diskusia: K bodu neboli žiadne pripomienky. 

Záver: 
Uznesenie č. 08/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 9 
Prítomní: 16 
 
Za: 16                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 9 
Informácia o výsledku kontroly „Tepelné hospodárstvo škôl a školských zariadení 
v pôsobnosti KSK“ vykonanou Najvyšším kontrolným úradom a o opatreniach 
prijatých Košickým samosprávnym krajom na odstránenie kontrolou zistených 
nedostatkov 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca referátu technických činností a investícií odboru 
školstva Mgr. Andrea Gajdošová. 
 
Diskusia: Do diskusie sa zapojili Ing. Emil Kočiš, PhD., Ing. Viktor Dulina, Ing. Miloš Barcal 
a Ing. Ľubomír Hudák. Členovia komisie kritizovali najmä nevýhodnosť zmluvy pre kraj, 
rozpor s platnou legislatívou, chýbajúci sankčný mechanizmus voči dodávateľovi, nejasne 
zadefinované ceny (stále / bežné), ciele vyjadrené vo fyzikálnych jednotkách a nie finančne, 
sledovanú mieru úspory energií založenú na koeficientoch a príliš dlhé zazmluvnené obdobie. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 9/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
Hlasovanie č. 10 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                          Proti:  0                                    Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 10 a) 
2. etapa protikorupčných opatrení 
Rokovací poriadok Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca Organizačného oddelenia PhDr. Anna Heribanová. 
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Diskusia: Hlavný kontrolór Ing. Ľubomír Hudák požiadal v rámci diskusie k materiálu 
o možnosť elektronicky sa prihlasovať do diskusie počas zasadnutí Zastupiteľstva KSK. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 10/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 11 
Prítomní: 17 
 
Za:   17                                        Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 10 b) 
2. etapa protikorupčných opatrení 
Rokovací poriadok komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca Organizačného oddelenia PhDr. Anna Heribanová. 
Počas prezentácie odišli 4 členovia komisie. 
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 11/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 12 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                          Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 10 c) 
2. etapa protikorupčných opatrení  
Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca Odboru správy majetku Ing. Darina Šebeňová. 
 
Diskusia: V rámci diskusie predniesol Ing. Emil Kočiš, PhD. svoj návrh na uznesenie. 
Ing. Ľubomír Hudák uviedol, že v navrhovaných zásadách hospodárenia výpožičku majetku 
pre právnické osoby alebo združenia s majetkovou alebo inou účasťou KSK založenou 
za účelom dosiahnutia zisku schvaľuje zastupiteľstvo KSK. Odporúča, aby bola výpožička 
schvaľovaná trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov zastupiteľstva. 
 
Záver: Ing. Emil Kočiš, PhD. dal návrh na uznesenie, aby výpožičku na dobu neurčitú 
a výpožičku na dobu do 5 rokov schvaľoval predseda KSK a výpožičku na dobu dlhšiu ako 5 
rokov schvaľovalo Zastupiteľstvo KSK. 
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Hlasovanie č. 13 
Prítomní: 13 
 
Za: 1                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 12 
Návrh nebol schválený. 
 
Uznesenie č. 12/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 14 
Prítomní: 13 
 
Za: 11                                          Proti:  0                                    Zdržal sa: 2 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 11 
Majetkové veci: Zmena uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 303/2015 zo dňa 7. decembra 
2015 a zmena uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 552/2017 zo dňa 21. augusta 2017 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca Odboru správy majetku Ing. Darina Šebeňová.  
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 13/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie č. 15  
Prítomní: 13 
 
Za:  13                                         Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 12 
Schválenie revidovaného Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov 
a jeho príloh 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca referátu finančnej kontroly Fondu malých 
projektov Ing. Natália Krajňáková.  
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: 
Uznesenie č. 14/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 
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Hlasovanie č. 16 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 13 
Rôzne 
 
Vyjadrenie: V bode rôzne neboli žiadne návrhy do rozpravy. 
 
 
K bodu č. 14 
Záver 
 
Predsedajúci konštatoval, že program rokovania komisie bol vyčerpaný a poďakoval 
prítomným za účasť. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
..................................................... ..................................................... 
   Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo                  Ing. František Petro 
           tajomník komisie           predseda komisie 
          v. z. Ing. Ján Kokarda 
           podpredseda komisie 


